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Rádi bychom popřáli všem našim čtenářům příjemné prožití času adventního plného těšení, 
pečení a smíchu. Přejeme vám poklidné a radostné svátky vánoční mezi těmi, které máte rádi.
   A v neposlední řadě přejeme všem v nadcházejícím roce 2014 hlavně tolik potřebné zdraví,

se kterým pak můžete užívat i štěstí a radost. Redakce Horského kurýra



   z Rokytnice v Orlických horáchZPRÁVY

 Kompletní text Usnesení rady města je uveden na internetových 
stránkách města www.rokytnice.cz nebo k nahlédnutí na Městském úřa-
du v Rokytnici v Orlických horách

Informace z jednání rady města dne 21.10.2013
zkrácený výpis.

 Prodej multikáry 
Starosta předložil návrh na odprodej nákladního automobilu Multicar 
25, rada města doporučila nabídnout odprodej pomocí inzerce a zveřej-
nit záměr prodeje multikáry za minimální částku 20 tis. korun nejvyšší 
nabídce.
Rada města schvaluje: záměr prodeje stroje Multicar 25 za minimální 
částku 20 tis., nejvyšší nabídce.
Rada města ukládá: zveřejnit záměr prodeje stroje IFA Multicar za 
minimální částku 20 tis. korun a nabídnout odprodej pomocí inzerce.

 Žádost o pronájem nebytových prostor 
Starosta předložil žádost o pronájem nebytových prostor v objektu pěs-
titelské pálenice v kasárnách, které by sloužily k provozu terapeutické 
dílny. Žádost podala paní Mgr. Eva Fremuthová, ředitelka DOMOVA 
NA STŘÍBRNÉM VRCHU Rokytnice v O.h. Nebyly žádné připomín-
ky.
Rada města schvaluje: záměr pronájmu nebytových prostor v objektu 
pěstitelské pálenice v kasárnách předem známému zájemci.
Rada města ukládá: zveřejnit záměr pronájmu nebytových prostor 
v objektu pěstitelské pálenice v kasárnách předem známému zájemci.

 Návrh na řešení tržnice
Starosta předložil návrh na řešení tržnice – skicu, kterou navrhl pan Ing. 
arch. Šuda. Rada města doporučila předložit návrh na jednání zastupi-
telstva města.  
Rada města bere na vědomí: předložený návrh na řešení tržnice – ski-
cu, navrženou panem Ing. arch. Šudou. 
Rada města ukládá: předložit návrh na řešení tržnice zastupitelstvu 
města k projednání. 

 Nabídka – úprava volání na pevné a mobilní linky
Tajemník podrobně seznámil přítomné s nabídkou společnosti RENO-
MEtel – nabídka VoIP na pevné linky a nabídku společnosti T-Mobile na 
mobilní linky. Rada města vzala podané informace na vědomí. 
Rada města bere na vědomí: předložené obě nabídky na úpravu volání 
na pevné a mobilní linky, včetně informace o cenové nabídce.
Rada města ukládá: připravit podmínky pro výběrové řízení na úpravu 
na pevné a mobilní linky pro Město Rokytnice v Orlických horách.

 Nájem pozemku 
Tajemník předložil návrh nájmu pozemku, kdy záměr nájmu byl zveřej-
něn na úřední desce. Rada města stanovila dobu nájmu na dobu určitou 
na 5 let. Návrh je přílohou zápisu.  
Rada města schvaluje: uzavřít dle předloženého návrhu nájemní 
smlouvu s panem Jiřím Pokorným na nájem části pozemku 952/5 v k.ú. 
Rokytnice v Orlických horách na dobu určitou na 5 let.

 Projekt „Dovybavení dopravního hřiště v Rychnově nad Kněž-
nou“
Starosta předložil nabídku - výzvu k partnerství při spolupráci na pro-
jektu „Dovybavení dopravního hřiště v Rychnově nad Kněžnou.“ Pro-
jekt podpořila také společnost ŠKODA  AUTO. Toto hřiště je využíváno 
bezplatně žáky základních škol z celého okresu včetně ZŠ Rokytnice 

Z Rady města v O.h. Rada města rozhodla podpořit tento projekt částkou ve výši 
4.000,- Kč. 
Rada města schvaluje: poskytnout příspěvek Městu Rychnov nad 
Kněžnou ve výši 4.000,- Kč na projekt „Dovybavení dopravního hřiště 
v Rychnově nad Kněžnou.“ 

 Rock Point – zimní výzva
Starosta předložil nabídku na spolupráci Rock Point – zimní výzva při 
pořádání 2.ročníku extrémního outdoor-survivalového závodu dvojic, 
kdy pořadatel požádal o zajištění prostoru pro cíl trasy závodu a dva 
brigádníky pro zajištění spolupráce. Nebyly žádné připomínky.
Rada města schvaluje: přijmout spolupráci na akci Rock Point – zimní 
výzva v pozici materiálního partnerství ve dnech 24.2. – 26.2.2014.
Rada města ukládá: jednat s pořadateli akce Rock Point – zimní výzva 
na upřesnění a zajištění materiálního partnerství akce ve dnech 24.2. – 
26.2.2014.

 Výběrové řízení 
Starosta seznámil přítomné s výsledkem výběrového řízení na veřejnou 
zakázku: „Dodávka nádob na tříděný odpad pro Město Rokytnice v Or-
lických horách.“ Projekt je spolufi nancován z OP Životní prostředí.
Rada města bere na vědomí: výsledek výběrového řízení na veřejnou 
zakázku: „Dodávka nádob na tříděný odpad pro Město Rokytnice v Or-
lických horách.“ 
Rada města schvaluje: na návrh hodnotící komise vítěze společnost 
EKOLA České Libchavy, čp.172, České Libchavy, PSČ 561 14 
Rada města ukládá: uzavřít Kupní smlouvu na dodávku nádob na 
tříděný odpad pro Město Rokytnice v Orlických horách se společností 
EKOLA České Libchavy, čp. 172, České Libchavy, PSČ 561 14. 

 Výběrové řízení – „Zateplení a výměna zdroje tepla MŠ v Rokyt-
nici v O.h.“
Starosta předložil návrh na vypsání výběrového řízení pro projekt: „Za-
teplení a výměna zdroje tepla MŠ v Rokytnici v O.h.“ Výběrové řízení 
zajišťuje, dle dříve uzavřené smlouvy, fi rma Ing. David Plíštil, Ph.D., 
Mělník. Projekt je spolufi nancován z OP Životní prostředí.
Rada města schvaluje: vypsání výběrového řízení na dodavatele stav-
by: „Zateplení a výměna zdroje tepla MŠ v Rokytnici v O.h.“ zadávanou 
formou zjednodušeného podlimitního řízení dle ustanovení §38 zákona 
č. 137/2006 Sb. o veřejných zakázkách.
Rada města schvaluje: oslovit písemně 5 fi rem: Ing. Václav Hynek 
Opočno, STAKO společnost s ručením omezeným Hradec Králové, 
Kerson spol. s r.o. Dobré, Průmstav Náchod s.r.o., BAK stavební spo-
lečnost, a.s. Trutnov 
Rada města schvaluje: komisi pro otevírání obálek a hodnotící komisi 
ve složení Petr Hudousek, Jana Gärtnerová, Ing. Jiří Urban, TDI, zástup-
ce kontrolního výboru. Lhůta pro podání nabídek končí dne 18.11.2013 
v 10 hodin.            

Informace z jednání rady města dne 13.11.2013
zkrácený výpis

 Vymáhání nákladů po demolici objektu bez čp. a č.ev. na st.p.160 
v k.ú. Horní Rokytnice
Starosta předložil přítomným dílčí doklad nákladů za provedení demoli-
ce objektu bez čp. a ev.č. na st.p.160 v k.ú. Horní Rokytnice. Rada města 
vzala podané informace na vědomí.  
Rada města bere na vědomí: podané informace k ceně za demolici 
objektu bez čp. a č.ev. na st.p.160 v k.ú. Horní Rokytnice.
Rada města ukládá: připravit konečnou cenu pro vymáhání nákladů 
za demolici objektu bez čp. a č.ev. na st.p.160 v k.ú. Horní Rokytnice.
 
 Zájem o odkoupení objektu skladu areálu CENTEP  



K tomuto bodu jednání byl přizván jednatel společnosti CENTEP pan 
Roman Hirka. Starosta seznámil přítomné se zájmem společnosti Frost-
Food, a.s. o odkoupení objektu skladu, tj. budovy bez čp. a eč. na par-
cele st.č.282/3 zastavěná plocha a nádvoří v areálu CENTEP. Po krátké 
diskuzi rada města doporučila dále jednat o možném prodeji se zájem-
cem o objektu skladu v areálu CENTEP. 
Rada města bere na vědomí: podané informace zájmu o odkoupení 
objektu skladu v areálu CENTEP společností FrostFood, a.s. Rokytnice 
v O.h.
Rada města schvaluje: jednat se zájemcem o možném prodeji nemo-
vitosti v ceně dle cenového předpisu stanové znaleckým posudkem a 
připravit podklady pro jednání zastupitelstva města.

 Výpověď z nájmu TGM čp. 4 Rokytnice v O.h. - INFO Rokytnice 
v O.h.
Starosta předložil návrh na ukončení nájmu v prostorách budovy 
čp. 4 Rokytnice v O.h., kde v současné době sídlí INFO Rokytnice 
v O.h. s Českou pojišťovnou, a.s. Nebyly žádné připomínky. 
Rada města schvaluje: podání výpovědi z nájmu v budově  čp. 4 
náměstí TGM, Rokytnice v O.h. České pojišťovně a.s.
Rada města doporučuje zastupitelstvu města: schválit změnu zřizo-
vací listiny organizační složky Městského informačního a kulturního 
střediska s ohledem na sídlo.
Rada města ukládá: připravit změnu zřizovací listiny pro jednání 
zastupitelstva města.

 Přístřešek na odpady SVJ U Nádraží 
Tajemník seznámil přítomné o možnosti uzavřít s SVJ U Nádraží 
Smlouvu o právu stavby, kdy pozemek určený ke stavbě přístřešku na 
odpady zůstane v majetku města. Rada města po krátké diskuzi doporu-
čila seznámit zastupitelstvo s touto variantou.
Rada města bere na vědomí: podané informace o možnosti uzavření 
Smlouvy o právu stavby se SVJ U Nádraží na pozemek určený ke stavbě 
přístřešku na odpady.
Rada města ukládá: předložit výše uvedené informace zastupitelstvu 
města.  
 
 Dodatek č. 4 – STAKO s.r.o.
Starosta seznámil přítomné s návrhem Dodatku č. 4 se spol. STAKO 
s.r.o. Hradec Králové, kdy dochází ke snížení nákladů stavby „Obnova 
bývalé sýpky v Rokytnici v O.h. pro umístění stálé muzejní expozice.“ 
Rada města bere na vědomí: návrh Dodatku č.4 se společností STA-
KO s.r.o. Bieblova 782, Hradec Králové, PSČ 500 03.
Rada města doporučuje zastupitelstvu schválit: Dodatek č.4 se společ-
ností STAKO s.r.o. Bieblova 782, Hradec Králové, PSČ 500 03.

 Výběrové řízení – interaktivní podlaha
Starosta předložil návrh na výběrové řízení „Sýpka – muzeum Orlic-
kých hor – dodávka projekčního software a kamer pro systém interak-
tivních podlah.“
Rada města schvaluje: vyhlášení výběrového řízení k podání nabídky 
na dodávku: „Sýpka – muzeum Orlických hor – dodávka projekčního 
software a kamer pro systém interaktivních podlah.“
Rada města schvaluje: hodnotící komisi ve složení; Petr Hudousek, 
Tomáš Zelenka, odborný poradce Tomáš Holenda a zapisovatelka Jana 
Gärtnerová. Lhůta pro podání nabídek končí dne 13.11.2013 v 14.00 
hodin.

 Výběrové řízení – plastická mapa  
Starosta předložil návrh na výběrové řízení „Sýpka – muzeum Orlic-
kých horu – dodávka reliéfní plastické mapy Orlických hor.“
Rada města schvaluje: vypsání výběrového řízení k podání nabídky na 
zakázku: „ Sýpka – muzeum Orlických horu – dodávka reliéfní plastické 
mapy Orlických hor.“
Rada města schvaluje: hodnotící komisi ve složení; PhDr. Bohumír 
Dragoun, Petr Hudousek, Tomáš Zelenka a zapisovatelka Jana Gärtne-
rová. Lhůta pro podání nabídek končí dne 18.11.2013 v 14.00 hodin.

 Vymáhání škody – neprovedení zakázky

Starosta předložil návrh na vymáhání škody, která vznikla při akci stav-
by „3.etapa obnovy střechy bývalé výtopny lokomotiv v Rokytnici v Or-
lických horách“ kdy bylo odstoupeno od smlouvy z důvodu neplnění.  
Rada města bere na vědomí: předložené informace k návrhu na vy-
máhání škody, která vznikla při akci stavby „3. etapa obnovy střechy 
bývalé výtopny lokomotiv v Rokytnici v Orlických horách“
Rada města schvaluje: zahájit úkony k vymáhání náhrady škody, která 
vznikla při akci stavby „3. etapa obnovy střechy bývalé výtopny loko-
motiv v Rokytnici v Orlických horách“ s Hanou Princlovou, Poděbrad-
ská 777/9d, Praha 9, PSČ 190 00, DIČ CZ 5551200589.

 Dotace sport
Mgr. Dušek předložil návrh pracovní skupiny pro sport. Návrh je přílohou 
zápisu. Nebyly žádné připomínky. Dále předložil návrh na využití zbýva-
jící částky pro podporu sportu na nákup sportovního vybavení do školy.
Rada města schvaluje: předložený návrh pracovní skupiny pro poskyt-
nutí dotace na sport.
Rada města doporučuje zastupitelstvu města: schválit změnu roz-
počtového opatření – využití zbývající částky pro podporu sportu na 
nákup sportovního vybavení do školy.
 
 Jmenování šéfredaktora a člena redakční rady měsíčníku Horský 
kurýr
Starosta předložil návrh na jmenování šéfredaktora měsíčníku Horský 
kurýr po dobu mateřské dovolené paní Soběslavové paní Ing. Vladimíru 
Jiroutovou a doplnit člena redakční rady o slečnu Michaelu Kotyzovou 
na obecně schvalovanou dobu 1 roku. Nebyly žádné připomínky.
Rada města schvaluje: jmenování šéfredaktora měsíčníku Horský ku-
rýr paní Ing. Vladimíru Jiroutovou a člena redakční rady slečnu Micha-
elu Kotyzovou od 1.12.2013. 
 
 Změna stanov DS OHP 
Starosta seznámil přítomné s návrhem změny stanov DS OHP, přede-
vším s článkem o vzniku rezervního fondu.
Rada města bere na vědomí: předložené informace a návrh změn Sta-
nov zájmového sdružení právnických osob Orlické hory a Podorlicko.
Rada města doporučuje zastupitelstvu města: schválit změnu Stanov 
zájmového sdružení právnických osob Orlické hory a Podorlicko.

 Smlouva – navýšení dotace na výdaje jednotek SDH
Starosta předložil návrh Smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu Krá-
lovéhradeckého kraje Hradec Králové v požární ochraně na výdaje 
jednotky sboru dobrovolných hasičů obce pro rok 2013. Nebyly žádné 
připomínky.
Rada města bere na vědomí: předložený návrh Smlouvy o poskytnutí do-
tace z rozpočtu Královéhradeckého kraje Hradec Králové v požární ochraně 
na výdaje jednotky sboru dobrovolných hasičů obce pro rok 2013.
Rada města doporučuje zastupitelstvu města: schválit Smlouvu 
o poskytnutí dotace z rozpočtu Královéhradeckého kraje Hradec Krá-
lové v požární ochraně na výdaje jednotky sboru dobrovolných hasičů 
obce pro rok 2013 s Královéhradeckým krajem, Pivovarské náměstí 
1245, Hradec Králové,PSČ 500 03, dle předloženého návrhu.

 Lavička s rotopedy – cenová nabídka
Rada města projednala návrh cenové nabídky na nákup lavičky s roto-
pedy – cvičební prvek pro seniory. Po krátké diskuzi schválila pořízení 
cvičebního prvku – lavička s rotopedy.
Rada města schvaluje: nákup lavičky s rotopedy – cvičební prvek pro 
seniory, kdy úhrada bude provedena z jedné části v letošním roce, která 
byla rozpočtována a druhá část bude uhrazena v roce 2014.

 Pojištění lesů
Ing. Luboš Tylš, vedoucí fi nančního odboru předložil návrh ukončit 
pojištění lesů ve vlastnictví města u České pojišťovny. Zároveň uzavřít 
pojištění u Hasičské vzájemné pojišťovny na pojistné nebezpečí požár 
a nově i pojistné nebezpečí vichřice s limitem pojistného plnění 5 mil. 
Kč.
Rada města schvaluje: vypovědět smlouvu České pojišťovně a uzavřít 
smlouvu o pojištění lesů s Hasičskou vzájemnou pojišťovnou.



 V úterý 5. listopadu jsme 
se naposledy rozloučili s prv-
ním polistopadovým starostou 
Rokytnice panem Antonínem 
Štefkem. Dovolte mi, abych 
alespoň krátce zavzpomínal na 
tohoto výjimečného rokytnic-
kého občana. 
 Tondu jsem blíž poznal 
v r. 1994, kdy jsem zasedl 
po komunálních volbách po-
prvé do zastupitelstva města a 
současně i do rady města. Velmi 
mě tehdy zajímalo, co taková 
práce starosty obnáší. V té době 
se shodou okolností právě připravovalo po 20 letech znovuote-
vření Haničky pro veřejnost, takže jsme byli v poměrně úzkém 
kontaktu. 
 Vážil jsem si ho pro jeho nadhled, s jakým dokázal řešit nejrůz-
nější problémy, zájem o věc a dobrý odhad věcí příštích. Obdivo-
val jsem jej, s jakou trpělivostí a cílevědomostí řešil odsun ruské 
posádky z Rokytnice, jak dokázal ve spolupráci s tajemníkem Pe-
trem Lavrenčíkem a zastupitelstvem města nastartovat potřebné 
změny k lepšímu. Vše tehdy procházelo změnami, mnoho věcí 
mělo svůj složitý vývoj a přitom se všichni museli vše teprve učit. 
Byla to krásná doba a pamatuji si, jak měl radost z každé věci, 
která se podařila. Kolik úsilí a času dokázal problému věnovat, 
dokud se jej nepodařilo vyřešit. Často nám při jednání rady říkal: 
„Ono to jednou dopadne, vše má svůj čas.“  Byl opravdovým pat-

riotem Rokytnice. Za vším hledal něco, co by mohlo prospět měs-
tu nebo jeho občanům. Při volbách se vždy těšil vysoké podpoře 
voličů, což mu dodávalo energii do další práce. 
 Jeho největší akcí, která jej ke konci jeho působení v čele města 
psychicky nemálo vysilovala, byla rekonstrukce a dostavba areálu 
základní školy. Tehdy jsem již byl uvolněným místostarostou, tak 
vím, jak jej především dokončení této akce zaměstnávalo. Škoda, 
že tehdy neměl okolo sebe někoho fundovanějšího, kdo by mu 
poradil, varoval ho… Otázka je, zda by poslechl. I takový dokázal 
být… V roce 2004 se objevily výrazné těžkosti, které bylo nutno 
rychle řešit, protože hrozilo zastavení této stavby za více než 170 
milionů korun. Vše se nakonec podařilo, ale to již bylo třeba dát 
Tondovi čas na odpočinek. Původní sílu již nikdy nenačerpal. 
 V létě 2006 jsem jej ještě doprovázel na cestě do Německa 
k jeho kamarádovi Güntheru Wytopilovi, rodákovi z Rokytnice 
a čestnému občanovi města. V kruhu jeho rodiny jsme tehdy osla-
vili Güntherovy osmdesátiny. Když na podzim roku 2006 končil 
svůj poslední mandát starosty, byl vážně nemocný a věci veřejné 
musel již natrvalo odložit. Myslím, že svůj zasloužený odpočinek 
prožíval poměrně spokojeně. Vzpomínám si, jak jsem ho před Vá-
noci 2010 navštívil v jeho přechodném bydlišti v Praze, kde mi 
se zájmem vyprávěl, kam chodí na procházky, na pivo, že mají 
u domu nové hřiště pro seniory, měl jsem z toho radost. O to smut-
něji jsem prožíval jeho poslední období života, i když před pár 
měsíci ještě existovala šance, že bude mezi námi i nadále, ale na 
konci října bylo zřejmé, že se jeho dny chýlí ke konci. 
 Pan Antonín Štefek zemřel 1. listopadu ve věku nedožitých 67 
let. Toníku, za vše co jsi pro Rokytnici vykonal, děkujeme!

Petr Hudousek, starosta

Odešel velký patriot našeho města

Starosta města obdržel kondolenci od německých rodáků 
k úmrtí pana Antonína Štefka.

 Za dobu svého působení ve funkci starosty se mu podařilo 
navázat úspěšnou spolupráci s německými rodáky, kteří měli zá-
jem o pomoc při obnově některých kulturních památek ve měs-
tě. Tak se podařilo opravit např. v r. 1996 kapli sv. Anny, dále 
revitalizace hřbitova (r. 2000) nebo obnova kaple Panny Marie 
v Údolíčku. Čtenářům přinášíme překlad zaslané kondolence.

Kondolence
 Vážený pane starosto, vážení členové městské rady,
 s velkým zarmoucením a ohromením jsme přijali zprávu 
o úmrtí dlouholetého starosty Rokytnice pana Antonína Štefka. 
S jeho smrtí ztrácí město Rokytnice bývalého starostu, který zís-
kal velké úspěchy nejen pro své město, ale získal nepopíratelnou 
zásluhu na rozvoji dobrých vztahů mezi Čechy a Němci zejmé-
na v Rokytnici, a to ve spolupráci s dnes již zemřelým přítelem 
a čestným občanem Rokytnice Güntherem Wytopilem. Oběma 
těmto osobnostem se podařilo přispět k porozumění mezi oběma 
národy.
 Společenství rodáků tehdejších obyvatel Rokytnice a také Or-
lických hor ztratilo s Antonínem Štefkem opravdového přítele.
 Jménem spolku si Vám dovolujeme vyjádřit naši upřímnou 
soustrast nad smrtí bývalého starosty města Rokytnice Antonína 
Štefka.
 Uchováme si ho ve vzpomínkách ve cti.
 Za spolek „Heimatlandschaft Adlergebirge“ a spolek „Adler-
gebirge“

Günther Wytopil mladší, Horst Schindler, Karl Mück

 V životě přicházejí chvíle, ve kterých si člověk, ať chce nebo 
ne, uvědomuje, že se svět na nějaký čas zastaví. Tou chvílí pro 
mne byla zpráva o úmrtí mého kamaráda, průvodce všemi mými 
životními kotrmelci, bývalého starosty našeho městečka, pana An-
tonína Štefka.

 Nemá cenu vypočítávat jeho zásluhy, které jistojistě získal bě-
hem svého dlouholetého vedení města. To ať za mne učiní jiní. 
Tonda byl především velký kamarád a přítel, který nikdy neodmítl 
dát radu nebo poučení komukoliv, kdo se nacházel v jeho blízkosti.  
 Mně se hlavně vybavují zážitky z mladých let, kdy jsem jako 
vykulený dorostenec sdílel rokytnickou fotbalovou kabinu, kde 
měl Tonda svoje slovo. Stejně tak vzpomínám na jeho působení 
v kapele Milana Hávy, kde byl vždy takovým, jak se tehdy říkalo, 
tmelícím elementem.

 Nikdy nezapomenu na jeho výrok při mé páté svatbě, kdy mě 
jako starosta normálně oddal a při svatebním přípitku pronesl pa-
mátnou větu: „A víc už mi sem nelez, už toho bylo dost“. Při vzpo-
mínce na tento přípitek mám nejen slzy v očích, ale také pocit, 
že jsem měl obrovského kamaráda, který mi bohužel velice brzy 
odešel.   S velkou úctou Zdeněk Matějíček

Za Tondou Štefkem

„Když něco dobře funguje, nemá se do toho zbytečně šťourat. 
Nechat lidi, kteří dělají svou věc správně, v klidu pracovat. 
Oni vědí, co dělají.“

Antonín Štefek
(při návštěvě na redakční radě Horského kurýra)



ADVENT A VÁNOCE
V ROKYTNICI

 v 16 h. v Mateřském centru Rampušáček (1. patro budovy MŠ Rokytnice)

  5. prosince   VELKÁ MIKULÁŠSKÁ
 15 - 17 h. Mikulášské zápolení ve škole – soutěže pro všechny děti 
 velká čertovská show, andělská jízda, mikulášská nadílka, rozsvícení vánočního stro-

mu, občerstvení, stánky se svařákem… 
 vystoupení Sboru z hor u rokytnického betléma

10. prosince   ŽIVÝ BETLÉM
pro babičky, dědy a všechny dříve narozené
 v 15.30  h. generální zkouška Živého betlému v MŠ Rokytnice v O.h. Návštěvníci si 

prohlédnou vyzdobenou školku, uvidí malé andílky nacvičovat vystoupení 
a poslechnou si koledy v předvánočním čekání.

  7. prosince   PŘEDVÁNOČNÍ PRODEJNÍ VÝSTAVA
výrobků terapeutických dílen Domova na Stříbrném vrchu Rokytnice v O. h.
od 9 do 17 h. v prostorách Domova.

14. prosince   ADVENTNÍ JARMARK NA ROKYTNICKÉM ZÁMKU
 od 13 do 17 h. v prostorách rokytnického zámku vánoční řemeslný jarmark, prodej 

vánočních stromků
 doprovodný program: Sbor z hor, Sboreček ZŠ, Živý betlém MŠ, prohlídky vánočně 

vyzdobené zámecké kaple, vánoční zvyky, zdobení perníčků, občerstvení ve vytápě-
né konírně

20. prosince   VÁNOČNÍ besídka ZŠ Rokytnice
 od 18 h. v aule ZŠ, předprodej vstupenek v prodejně Nadi Mlynářové

22. prosince   VÁNOČNÍ POSEZENÍ V ROKYTNICKÉM ZÁMKU
 od 10 do 14 h. prodej stromků, kaprů a rybích specialit na nádvoří rokytnického 

zámku, posezení, občerstvení ve vytápěné zámecké galerii

24. prosince   ROZDÁVÁNÍ BETLÉMSKÉHO SVĚTLA
 farní kostel Všech Svatých na náměstí od 14 do 16 h. 
 kaple sv. Anny od 16 h. do večera

27. prosince   VÁNOČNÍ KONCERT – RYBOVA ČESKÁ MŠE VÁNOČNÍ

 v 19 h. v kostele Všech Svatých na náměstí, vystoupí Polyfonní sdružení Nové Město n. 
Met.

30. prosince   VÁNOČNÍ VARHANNÍ KONCERT
 v 16 h. v kostele Všech Svatých na náměstí, vystoupí profesor Václav Uhlíř

  1. ledna        NOVOROČNÍ VÝSTUP NA FARSKÝ KOPEC
 výstup na Farský kopec s novoročním přípitkem, sraz ve 14 h. u staré vodárny2014

ADVENT A VÁNOCEADVENT A VÁNOCE

  4. prosince   MIKULÁŠ PRO NEJMENŠÍ v MC Rampušáček



 Tradiční vánoční jarmark na Kopečku se blíží. V sobotu 
14. prosince od 10 do 17 hodin se areál chráněných dílen Kopeček 
v Bartošovicích zaplní řemeslníky a tvořivci.
 Od 11.00 zahraje a zazpívá Sbor z hor, od 12.30 se nejen děti 
můžou těšit na Divadélko Štafl ičky s hrou Vánoční pečení u An-
dělky.
 K vidění a zakoupení budou výrobky zdejších chráněných dílen, 
které jsou držitelem certifi kátu „Orlické hory - originální produkt“ 
a ochranné známky „Práce postižených“.
 Dále díla řemeslníků Zvony Jan Šeda, čaje Apothéke, kovárna 
Danek Januš, řezbářka Romana Krestýnová, mydlárna „U dvou 
koček“, sýry a uzeniny z Rampuše, Synkovská jablíčka, Kvítko 
Jana - květinové vazby a jiné.
 K ochutnání medovina, punč, tekutý štrůdl, zelňačka, brambo-
račka, klobása, speciality kozácké kuchyně ze Záporoží.
 Jarmark bude i v nových prostorách košíkářské dílny a obchůd-
ku, zrekonstruovaných díky Adventním koncertům České televize. 

Petr Zámečník

Vánočně na Kopečku i v kostele

PŘIJĎTE PROŽÍT SOBOTNÍ ODPOLEDNE V KLIDU
A NAPLNĚNÍ PRO ČAS VÁNOČNÍ 

OBEC ORLICKÉ ZÁHOŘÍ
VÁS SRDEČNĚ ZVE NA

II. ADVENTNÍ KONCERT
v sobotu 7. 12. 2013 od 14.00 hodin

v kostele v polském Zieleńci 
vystoupí: operní pěvkyně MARIA WEDLER 

Pořadatel: Klášter Františkánů

III. ADVENTNÍ KONCERT 
v sobotu 14. 12. 2013 od 14.00 hodin

v kostele v Bartošovicích v O.h.
SAX FRAPPÉ saxofonový kvartet 

Vánoční jarmark od 10-17 hod.
NA KOPEČKU v Bartošovicích v O.h. 

Pořadatel: OBEC Bartošovice v O.h. a občanské sdružení Myrha, 
Chráněné dílny KOPEČEK v Bartošovicích v O.h. – SDRUŽENÍ 

NERATOV 

IV. ADVENTNÍ KONCERT
v sobotu 21. 12.2013 od 14.00 hodin 

pěvecký sbor GYMNÁZIA ŽAMBERK – CORALE
v kostele v Neratově 

Pořadatel: SDRUŽENÍ NERATOV 

VÍCE O PROGRAMU KONCERTŮ NAJDETE NA WEBO-
VÝCH STRÁNKÁCH POŘADATELŮ: 

www.orlickezahori.eu,www.bartosovice.eu,www.neratov.cz, 
www.kopecek.neratov.cz, www.myrha.cz

 Víte, kde je v Rokytnici 
Mlýnská ulička? Většina míst-
ních jí nazývá úplně jinak, avšak 
tento lidový název se pro otiště-
ní v novinách nehodí. Zůstaňme 
tedy u označení Mlýnská ulička 
(německy Müllergasse). Vstu-
puje se do ní z náměstí vedle 
pekařství U Kalousů a dostala 
název podle vodního mlýna, 
jenž stával pod hrází koupa-
liště. Podle mlýna byl pojme-
nován i Mlýnský kříž, který se 
nachází ve spodní části uličky. 
Představuje ukřižovaného Kris-
ta a dvě plačící ženy – Marii 
a Máří Magdalénu. Bohužel byl 
kříž poškozen vandaly. Nejprve 
jej prý na konci světové války 
poškodili opilí vojáci Rudé ar-
mády, kteří jim urazili hlavy. 
Na konci 90. let 20. století kříž 
poškodily školní děti. Obě sochy 
plačících žen jsou dnes již zre-
staurované a uložené na radnici. 
Kříž včetně Kristova těla ještě 
na opravu čeká.                ZS

Víte, že... ?
Nové knihy
V prosinci

- jen na přání čtenářů

Pro děti
a mládež:
Krysáci – Žáček, J.

- oblíbené večerníčkové 
příběhy

Byl jednou jeden král
– Erben, K.J. - nejznámější 

pohádky
Ježíšek zpívá vánoční 

koledy
– koledy pro nejmenší

s obrázky
Čerti nikdy nespí
– vánoční příběh

Polámal se mraveneček
– Sekora. O.

- leporelo generací
Sonáta pro dvě srdce
– Lanczová, L. - dívčí 

román

Beletrie pro dospě-
lé - oblíbení autoři, 

oblíbené tituly:
Vůně posečené trávy

– Devátá, I.
Prevítem  snadno a rychle 

– Brett, S.
Padesát odstínů svobody 

– James, E. L.
- bestseller potřetí

Inferno – Brown, D. 
Síla něhy – Coulterová, C.

Kdo chytá v žitě
– Salinger , J.D.

Sestřička – Chandler, R.

Naučná
literatura:

Život ve staletích
– 13. století – Vondruška, V.

Jen to klidně napište!
- poslední rozhovor

s J. Jiráskovou

Knihovna v Rokytnici

 V městském informačním 
středisku v Rokytnici jsou 
k prodeji kreslené pohledy od 
akademického malíře Jiřího 
Škopka s vánoční a zimní téma-
tikou. Na jednom z pohledů je 
vánoční motiv z rokytnického 
náměstí.

Vánoční
pohlednice

 Vánoční besídka Základní 
a Mateřské školy Pěčín bude 
v úterý 17. 12. 2013 v 17 hodin 
v sále U Rykrů v Pěčíně.

Vánoční besídka ZŠ Rokyt-
nice v O. h. se koná v pátek 
20. prosince 2013 od 18 hodin 
v aule ZŠ. Předprodej vstupe-
nek je v prodejně Nadi Mlyná-
řové.

VÁNOČNÍ 
BESÍDKY

V informačním středisku v Rokytnici
přijímáme do 10. 12. objednávky na 

vánoční stromky. Objednané stromky 
budou k odběru v sobotu 14.12.2013 od 
13 do 16 hodin na Vánočním jarmarku 

na nádvoří zámku.

OBJEDNÁVKY
VÁNOČNÍCH STROMKŮ



 Jako dítě školou povinné jsem se čas od času stavoval v bufetu 
na náměstí pro něco dobrého ke svačině. Uběhlo několik let a jako 
zaměstnanec stavební fi rmy jsem se u míchačky, malty a betonu 
podílel na úpravě těchto prostor pro potřeby Agrobanky. Další řada 
let je z námi a dnes, kdy v domě se zelenou fasádou na severní 
straně náměstí sídlí obchůdek Nadi Mlynářové, přicházím s pově-
řením Horského kurýra, abych majitelce položil několik otázek. 
Vcházím do příjemného prostředí, kde se line vůně čerstvého pe-
čiva a první otázka je nasnadě. 

Paní Mlynářová, proč tak radikální změna sortimentu?
Od elektra k pečivu a ostatním potravinám?
 Změna je především kvůli radikální změně na trhu. Nejde zavřít 
obchod ze dne na den. Bylo zapotřebí přijít s něčím novým. Nej-
dříve jsem začala s prodejem výrobků Farmy Pod lipou a Farmy 
Rampuše. Pak jsem zkusila navázat spolupráci s pekárnou v Dešt-
ném. To se ale nepovedlo, a proto jsem oslovila Pekařství Sázava, 
kde na spolupráci se mnou přistoupili.
 
Jak často jsou pekařské výrobky do Vaší prodejny přiváženy? 
A můžete nám představit sortiment, jaký můžete zákazníkům 
nabídnout?
 Výrobky jsou přiváženy každý den. Zákazníkům mohu nabíd-
nout chléb, pečivo a různé druhy sladkého i speciálního pečiva.

Teď odbočíme a zeptám se manažera Pekařství Sázava, pana 
Koubka na otázku, o které se v Rokytnici hodně mluví. Probí-
há v prodejně dopékání?
 Veškeré speciální chleby, které se v prodejně pečou, se pečou 
po vzoru 25 sázavských prodejen z tzv. předpeků. Předpek není 
zmražený polotovar, ale polotovar k dopečení do 48 hodin od vý-
roby v centrále v Lanškrouně. Takto dopečený chléb má vynikající 
chuťové i trvanlivostní vlastnosti. Však také např. Žitno-pšenič-
ný chléb získal ocenění MLS PARDUBICKÉHO KRAJE 2010. 
Takto se dají péci jen vybrané výrobky. Na domácím trhu jsou 
v tomto sázavští pekaři ojedinělí. Za našimi západními hranicemi 
je to ale běžné. Jsme moc rádi, že díky Sázavě se může takto péci 
i v Rokytnici.
 Pak se peče také několik dalších výrobků, které již jsou ze zmra-
žených polotovarů, tak jako veškeré kvalitní prodejny potravin. 
K takovým výrobkům patří třeba vyhlášený Mrkváč (také oce-
něn MLS PARDUBICKÉHO KRAJE 2012). Ale pozor, Sázava 
není mrazírna ale pekárna, kde mají vše promyšleno. Mrkváč je z 
mrkvového těsta, kde mrkev drží vlhkost, a proto nehrozí rychlé 
tvrdnutí. V tom je rozdíl od dopékání v supermarketech.   
 Sázavští pekaři dělají pro veřejnost velmi oblíbené exkurze. 
Však videí i fotek na internetu koluje mraky. Tam na exkurzi se 
každý může na vlastní oči přesvědčit, jak se co vyrábí a na cokoliv 
se zeptat. Kdyby měl kdokoliv zájem, domluvím mu tuto exkurzi.

Zpět k Vám, paní Mlynářová. Dá se tedy říct, že zde vznikne 
klasická prodejna potravin?
 Ne, to určitě ne. Jak jsem již zmínila, hodlám zde nabízet far-
mářské a pekařské výrobky, ale i stáčené víno a drobné výrobky 
z oboru elektro.

Po mnoha letech se tak do těchto prostor vrací potravinářský 
sortiment, že?
 Ano, to je pravda. Já jsem zde dokonce krátce prodávala v době, 
kdy zde pan Bečička provozoval bufet.

Náš rozhovor
Tam, kde voní Sázava

 Děkuji za rozhovor a přeji hodně spokojených zákazníků.

 P.S. Odcházím po zakoupení čtyř sladkých bombiček, aby mi 
přepisování rozhovoru šlo lépe od ruky.

Jiří Koblása

 Pokračování rozhovorů o rokytnickém pečivu v příštích vydá-
ních Horského kurýra.

 Že zvířata, natož divoká zvěř, nemají přístup do kostela? Nema-
jí. Až na nějaké výjimky. Jednou takovou výjimkou byla neděle 
17. listopadu, kdy v kostele Nanebevzetí Panny Marie defi lovali 
lovečtí psi, draví ptáci a přímo před oltářem ležel jelen. Ten ovšem 
živý nebyl.
 Již popáté se zde konala Svatohubertská mše. Vystoupil dět-
ský pěvecký sbor Carmina a celou mši doprovázel trubačský sbor 
Markazíni hudbou a liturgickými zpěvy. Mši celebroval Mgr. Josef 
Suchár, v homilii vyzvedl zásluhy myslivců a lesníků na ochraně 
přírody a péči o lesy a v nich žijící živočichy. Byl vzdán hold pří-
rodě a všemu stvoření, také již nežijícím lesníkům a myslivcům, 
jejichž jména zde byla čtena. 
 Nutno říci, že jak psi, tak opeření dravci se celou dobu chovali 
vzorně. Nejen oni, ale také zastřelený jelen a myslivci v unifor-
mách zaujali především dětské účastníky mše. Kostel byl lidmi 
doslova nacpaný. Po skončení mše Markazíni ještě přidali krátký 
koncert lidových a populárních skladeb.
 Tato neděle byla v Neratově duchovně a kulturně bohatá. Již 
pravidelná ranní mše byla pojata netradičně.
 Korunovační mši C-dur provedl smíšený pěvecký sbor Familia 
Cantorum z Letohradu spolu s komorním orchestrem a sólisty.
I při této mši, která se časově dost protáhla, byl kostel zcela zapl-
něn.      

Petr Zámečník

Halali v kostele



 Moderátor a profesionální kuchař Petr Marek v rozhovoru 
s pořadatelkou Evou Tuhárskou 

 Druhou listopadovou sobotu se ve školní jídelně konala soutěž 
o nejlepší bramborový salát a jablečný závin. Vítán byl každý, kdo 
přišel soutěžit, hodnotit nebo se jen bavit. V devatenáct hodin za-
čala ochutnávka soutěžních vzorků, kterých se sešlo pěkné množ-
ství. Závinů bylo 12 a salátů dokonce14. Hodnotilo prvních 60 
příchozích návštěvníků a mimo ně ještě své favority vybíral profe-
sionální kuchař. Byl jím pan Petr Marek z pětihvězdičkového ho-
telu Mandarin Orientál v Praze. V průběhu ochutnávky všem pro 
zpestření programu zahrála skupina Žůžo band. O půl deváté byla 
soutěž ukončena. Čekání na výsledky zkrátilo poutavé povídání 
Petra Marka o všem, co profese kuchaře v mezinárodním hotelu 
obnáší. Po deváté hodině bylo jasno. Nakonec byli drobnostmi 
oceněni všichni soutěžící a pro nejlepší byly krásné ceny od na-
šich sponzorů. Vyhlášení proběhlo v srdečném duchu a za velkého 
potlesku pro nejlepší kuchtíky a kuchařinky. Své favority ocenil 
diplomy a drobnými dárky i náš profesionál a je zajímavé, že jeho 
hodnocení se dost podobalo chuti veřejnosti. Pak už se žezla cho-
pili muzikanti a hráli do pozdních hodin.
 Děkujeme všem zúčastněným a za rok nashledanou!

Eva Tuhárská a Láďa Hemrlík

Celkové pořadí: hodnocení návštěvníků akce
Salát: 
1. Miroslav Saligr vzorek č. 1
2. Jitka Korbelová vzorek č. 6
3. Martina Bečková vzorek č. 12
Štrúdl:
1. Denisa Fricová vzorek č. 11
2. Miroslav Saligr vzorek č. 19
3. DUO VIDHOL (p. Holendová a p. Vídeňská) vzorek č. 6
A u odborné poroty vyhrál závin Denisy Fricové a salát Martiny 
Bečkové

Poděkování sponzorům
Ceny pro soutěžící nám poskytli: Chráněná dílna Káča, Martin 
Cvejn – keramika, Alima Písečná, Exver food Staré Ždánice, 
Gemi Šumperk, Lenka Němečková – Vitana.
A na závěr bychom chtěli poděkovat všem muzikantům a děvča-
tům ze školní jídelny za pomoc s přípravou akce.

Foto: Luděk Kánský

Rokytnické předvánoční kuchtění o nej-
lepší bramborový salát a jablečný závin

 Jitka Korbelová – držitel-
ka druhého místa v kategorii 
salátů s pořadatelem Láďou 
Hemrlíkem

 Nejlepší salát a druhý 
nejlepší štrúdl měl podle 
hodnocení návštěvníků akce 
Míra Saligr.

Vážení čtenáři,
 nabízíme Vám výhodné předplatné 
Horského kurýra na celý rok. Při ná-
kupu jednotlivých čísel zaplatíte cel-
kem 116,- Kč za rok. V případě, že 
si předplatíte Horský kurýr na celý 
rok, obdržíte každý měsíc do své 
schránky nové vydání a zaplatíte 
pouze 90,- Kč. Předplatitelé z Ro-
kytnice, Panského Pole, Nebeské 
Rybné, Bartošovic a z Říček ne-
platí poštovné. 
 V případě zájmu navštivte 
redakci Horského kurýra v kanceláři in-
formačního střediska, náměstí T. G. Masaryka 4, 517 61 Rokyt-
nice v O.h. nebo nás kontaktujte telefonicky (tel. 494 379 023)
či e-mailem: hoku@rokytnice.cz 

Redakce Horského kurýra

PŘEDPLAŤTE SI HORSKÉHO KURÝRA

Místní organizace KDU - ČSL  děkuje všem svým voli-
čům za hlasy ve volbách do Poslanecké sněmovny a čle-
nům a příznivcům za jejich aktivitu v předvolební kampa-
ni.                   MO KDU-ČSL Rokytnice v O. h.

Pod˜ko vání



ŽALUZIE KRČMÁŘ
 Žaluzie všech druhů, typů a provedení
 Termotěsnění do oken a dveří
 Termoizolační dvojskla
 Sítě proti hmyzu do oken a dveří
 Termorolety plastové i hliníkové
 Garážová vrata, markýzy a rimini
 Bezpečnostní dveře zámky štíty a závory

www.zaluziecz.cz
e-mail: clona@tyhan.cz

Firma:  465 612 077

Mobil:  602 412 012

Privat:  465 612 602

564 01 ŽAMBERK
SNP 1348

Trafika Dana Veselá
náměstí Rokytnice v O.h.

 dobíjení telefonů přes terminál 
 kurzové sázení
 sazka, sportka ON-LINE 
 denní tisk l  upomínkové předměty 
 drogerie

OTEVÍRACÍ DOBA:
pondělí - pátek  6 - 17 hod.
sobota  7 - 12 hod.
neděle  8 - 12 hod.

Všechny zveme
 k nákupu!

TRAFIKA PETR KUNC
ROKYTNICE

 Nabízíme Vám vánoční pohledy, přání, PF, řetězy, třásně, 
háčky, prskavky, ubrousky, papíry (2m, 3m, 5m), dekorace, vý-
zdobu a tašky.
 Dále u nás naleznete velký výběr kalendářů a diářů 2014, 
podpalovače a svíčky.
 A všem svým zákazníkům přejeme do nového roku hodně 
zdraví, štěstí, lásky a pohody.                  Jitka a Petr Kuncovi

Přejeme všem 
veselé Vánoce 

a št’astný a úspěšný 
nový rok 2014

placená inzerce



Petrovice - 1. FC Rokytnice „A“ 0:3 (0:2) 
Branky 1.FC: Holenda, Šudrla, Hůlka
Sestava: Cit - Stoklas, Štěpánek R., Pelant, Levý - Ďoubek (85‘ 
Havlíček), Hůlka, Koukol („C“), Šudrla (60‘ Chudý) - Holenda 
(88‘ Potužník), Prezbruchý 

1. FC Rokytnice „A“ - Přepychy „B“ 8:2 (2:2) 
Branky 1.FC: 2x Hůlka, Šudrla, Ďoubek, 2x Štěpánek R., Strassen-
ský, Žížala ml.
Sestava: Potužník - Chudý, Rücker T., Pelant (70‘ Hloušek), Ho-
lenda - Strassenský, Hůlka, Koukol („C“), Šudrla (46‘ Levý) - 
Ďoubek (80‘ Cit, Štěpánek R. (75‘ Žížala ml.)

Javornice „A“ - 1. FC Rokytnice „A“ 2:2 (0:1)
Branky 1.FC:  2x Hůlka 
Sestava: Potužník - Chudý, Rücker T., Štěpánek R., Levý - Chudý, 
Hůlka, Koukol („C“), Šudrla (65‘ Havlíček) - Ďoubek (88‘ Cit), 
Holenda 

 Poslední výsledky (již jen „A“ mužstva) fotbalového podzi-
mu 2013. Zprávy ze všech podzimních zápasů a jiné aktuality na 
www.fcrokytnice.cz

1. FC ROKYTNICE
v Orlických horách

 Děti a zaměstnanci Mateřské 
školy v Rokytnici v O.h. přejí 
všem čtenářům Horského kurý-
ra krásné Vánoce a do nového 
roku hlavně zdraví a spokojený 
život.

   Zároveň přijměte pozvání na 
Vánoční jarmark na rokytnic-
kém zámku (14.12.), kde bude-
me v 15.00 hodin vystupovat. 
Náš živý betlém určitě stojí za 
shlédnutí. 

Děti z MŠ

MŠ Rokytnice

 Od 4. 11. 2013 je Rokytnice bohatší o dva nové stromy. Jeden 
se nachází v prostranství mezi autobusovým a vlakovým nádražím 
a druhý za rokytnickou základní školou. V rámci Dne stromů je ve 
spolupráci se zástupci Města Rokytnice zasadili žáci školní druži-
ny rokytnické ZŠ. Ti se na akci připravovali již delší dobu a v tento 
den jejich originální nápad dostal reálnou podobu. Úvodního slova 
se ujal starosta města pan Petr Hudousek a ředitel ZŠ pan Zdeněk 
Dušek. Atmosféru dokresloval zpěv školního sborečku, který se 
nesl v přírodním duchu. Přestože onen den nepatřil zrovna mezi 
nejteplejší a o ledový vítr nebyla nouze, účast byla poměrně hojná 
a tato událost byla pro všechny přítomné příjemným zpestřením 
všedních dnů.            Text a foto: Lucie Grunclová

ZŠ Rokytnice
DEN STROMŮ

 V pondělí 18. listopadu 2013 jsme se opět sešli! Společně s ka-
pelou Barbušáci z Domova pod hradem Žampach a s rokytnickým 
Stříbrňákem jsme si užili „před“ Adventní setkání. Více než ho-
dinu jsme si společně notovali. Nejdřív vystoupil náš Sboreček 
s písničkami o přírodě, potom následovalo vystoupení Barbušáků 
a Stříbrňáku. Zaujala nás spousta hudebních nástrojů, které zpě-
váky doprovázely. Kytary, housle, fl étny, akordeon a hlavně! Bu-
bínky! Mnohé z nás vyprovokovaly ke hře na tělo. Plácali jsme 
do kolen a tleskali. Pohupovali jsme se v rytmu písniček všech 
možných žánrů a opravdu jsme si to užili. Za krásné vystoupení 
jsme muzikanty odměnili bouřlivým potleskem a malovanými dý-
němi. Už teď se těšíme na další setkání. Bylo to prima odpoledne.  
 Děkujeme.                    Školáci ze školní družiny

„Před“ Adventní setkání

 V redakci Horského kurýra proběhly v listopa-
du dvě změny. Do funkce šéfredaktorky byla jme-
nována paní Ing. Vladimíra Jiroutová, která je dlou-
holetou členkou redakční rady a vedla redakci už v 
minulých letech. Tou druhou změnou je jmenování nové členky 
redakční rady slečny Michaely Kotyzové, která je zároveň no-
vou pracovnicí informačního střediska.

 Oběma dámám pře-
jeme hodně úspěchů 
a spokojených čtená-
řů. 

 Redakce

Změny v redakci



 14. listopadu 2013 se od 9 hodin v sále restaurace Klub v Ro-
kytnici v O. h. konal již 16. ročník tradiční taneční zábavy Ryt-
mus. Akci pořádá každoročně Domov na Stříbrném Vrchu v Ro-
kytnici v O. h. pro spřátelená zařízení Královéhradeckého kraje 
a blízkého okolí. Letošní ročník byl opět soutěžní, a to na téma 
„Sport“. Do soutěže se tentokrát zapojilo hned deset zaříze-
ní a porota měla opravdu z čeho vybírat – na parketu se střídala 
tancující oživlá vesla, naganští hokejisté, poupata či lyžaři. Po 
skončení soutěže a chutném obědě pak sál patřil volné zábavě. 
O hudební doprovod se postaralo Duo Ondrys z Hradce Králové. 
   V tento den se v Domově na Stříbrném Vrchu konala ještě další 
akce, která měla připomenout páté výročí od slavnostního otevření 
Domova po rozsáhlé přestavbě v roce 2008. Od dvou hodin odpo-
ledne si návštěvníci mohli prohlédnout prostory Domova, prak-
ticky vyzkoušet terapeutické dílny, shlédnout ukázky canisterapie 
či zakoupit si výrobky z těchto dílen. Komu během prohlídky za-
řízení vytrávilo, mohl se občerstvit prostřednictvím malého rau-
tu, který zajišťovali žáci odborného učiliště ze Žamberka. Akce 
skončila kolem šesté hodiny večerní, kdy zařízení opustil poslední 
návštěvník, a v sále restaurace Klub se tou dobou loučili i poslední 
účastníci letošního Rytmu.            text a foto: Lucie Grunclová

 Obě akce by se neobešly bez podpory sponzorů, kterým tím-
to děkujeme. Jsou to: 
Město Rokytnice v O.h., DENTIMED s.r.o., Náchod, Antonín 
Grund – Restaurace Klub, Rokytnice v O.h., SELKA, a.s., Ro-
kytnice v O.h., ROKYTNICKÁ VODA, s.r.o., Rokytnice v O.h., 
Václav Dobiáš, Žamberk, Softbit Software s.r.o., Rychnov n.Kn., 
ESOP účetní a daňová kancelář s.r.o., Rychnov n.Kn., Mgr. Ma-
rie Kaněrová, Rokytnice v O.h., EKOLA České Libchavy, s.r.o., 
MUDr. Zdeněk Plšek, Slatina n.Zd., Vladimír Červinka, Zdelov, 
Milan Bednář, Helvíkovice, MARTA, spol. s r.o., Dobruška, AL-
MA-CZ s.r.o., Bohdaneč u Pardubic, BEAS, a.s., Hradec Králo-
vé, VIA-NM s.r.o., Velké Poříčí, HOUDEK CZ, s.r.o., Rychnov 
n.Kn., EXVER FOOD s.r.o., Staré Ždánice,  TERCIE, Jan Kaplan, 
Doudleby n.O., Zdeněk Štěpánek, Rokytnice v O.h., Pekárna Ka-
lousová, Rokytnice v O.h., Nábytek – prodej s.r.o., Vysoké Mýto, 
Roman Stránský, Česká Třebová, BONNO Gastro s.r.o., České 
Budějovice, Jaroslava Kalousková, Česká Rybná, Ing. Jiří Kaška, 
Rychnov n.Kn., Ing. Milan Sláma, Jaroměř, Podorlická sodovkár-
na s.r.o., Rychnov n.Kn., Zelená Hvězda Hradec Králové, Zaměst-
nanecká pojišťovna Škoda, Mladá Boleslav, Generali Pojišťovna 
a.s., Praha, Zdravotní pojišťovna Ministerstva vnitra ČR Praha, 
Českomoravská stavební spořitelna a.s., Praha, Hypoteční banka 
a.s., Praha, ČSOB Praha, České dráhy a.s., Praha, FROST FOOD 
a.s., Rokytnice v O.h., Dalibor Sychra, Česká Rybná, Isolit-Bravo, 
spol. s.r.o., Jablonné n.O., Lucie Feltlová, Nekoř.

RYTMUS 2013 A PĚT LET POTÉ ZEPTALI JSME SE

Jaké novinky se chystají pro nastávající lyžařskou sezónu na 
rokytnickém Faráku?
 Pro letošní zimu jsme připravili lyžařskou a snowboardovou 
školu nazvanou ABECEDA LYŽOVÁNÍ. Škola bude probíhat 
po dobu pěti nedělních lekcí, a to 5.1. , 12.1., 19.1., 26.1., 2.2. od 
9:30 do 15:30, to je 5 hodin výcviku a hodinová pauza na oběd.

Jak bude vlastní výuka probíhat?
 Výuka je rozdělena postupnými kroky do pěti lekcí s cel-
kovou hodinovou dotací 25 hodin. Výuka bude postupovat 
plynule za neustálého opakování již dříve naučeného. Tempo 
výuky bude uzpůsobeno věkovému a dovednostnímu průře-
zu skupiny. Do výuky budou zařazovány specifi cky volené 
hry, sloužící lepšímu pochopení vyučované problematiky. 
Děti se svými instruktory stráví také čas během oběda. 
Naši instruktoři budou dětem nápomocní např. při obouvání, sto-
lování či balení lyží zpět do vaků před cestou domů.

Jaké bude kurzovné?
 Kurzovné činí 2.100,- Kč na celý kurz. V ceně není započítána 
cena oběda a cena zvýhodněného jízdného na lyžařské vleky. 

Nabízíte také možnost zapůjčení vybavení?
 Pokud dítě nevlastní vybavení, jsme schopni přímo na místě 
zajistit půjčení jak lyží, tak snowboardů za velmi příznivé ceny.

Kde a jak se můžou zájemci hlásit?
 Podrobnosti naleznete na našem webu WWW.ABECEDALY-
ZOVANI.CZ nebo na tel. 606 645 743.

Ptala se Zuzana Soběslavová

pana Michala Štefka

 Tak lidičky, další rok uplynul jako voda a my tu opět máme čas 
Adventu. Čas, který je vždy spojen s přípravou a s očekáváním nej-
krásnějších svátků, a to Vánoc. Tento čas také dává víc než kdy-
koliv jindy prostor k bilancování uplynulého, plánování příštího 
a v neposlední řadě vzpomínání na blízké, kteří nás v mezivánoč-
ním období opustili. K tomuto máme příležitost každý rok, a tak 
si pojďme položit pár otázek, kterými se jistě, byť mnohdy jen ve 
svém podvědomí, zabýváme. Nacházíme v tomto jistě velmi uspě-
chaném světě pochopení pro problémy svých blízkých? Nežije-
me jen ve svém osobním vakuu a starosti jiných nás nezajímají? 
Minulý rok jsem na tomto místě nabádal k alespoň částečnému 
vyřešení těchto vztahových otázek. Jak se to podařilo, ponechám 
na každém z vás, ale vězte, že když se na sebe umíme usmívat 
a být na sebe milí v čase vánočním, mělo by to jít i po celý další rok.
 A proto Vám všem přeji především hodně zdraví, štěstí a spoko-
jenosti jak se svým konáním tak ve vztahu ke svému okolí.

Zdeněk Matějíček

Zamyšlení

UNI BIG BAND VAMBERK Vás zve na

VÁNOČNÍ KONCERT
14. 12. 2013 od 19:00

Městský klub Sokolovna Vamberk
Host - pěvecký sbor Kvítek ZUŠ Kostelec nad Orlicí

Vstupné 50,- Kč
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NOVINOVÁ ZÁSILKA

Z deníku mladých hasičů ŘÍJEN - LISTOPAD
 Rokytničtí mladí hasiči se vydali už na III. víkendový pobyt na 
tvrzi Hůrka u Králík v termínu od 25. - 27. října. S odvozem dětí 
pomohli, stejně jako na jaře, rodiče. Páteční večer se děti zúčast-
nili noční hry, při které šli hasiči po svíčkách po obraném peri-
metru kolem tvrze. Po cestě na děti číhala strašidla i zlý divočák. 
 Sobotní dopoledne vedoucí štípali a řezali dřevo na zimní ob-
dobí. Děti poté polena nosily do budovy ke kotelně. Po obědě byl 
připraven pěší výlet do Vojenského muzea Králíky, kde byla k 
vidění vojenská technika, výstroj i výzbroj především z období 
druhé světové války. Po shlédnutí expozice se hromadně nased-
lo na korbu vozidla Praga V3S a pan Luděk Vávra nám na vo-
jenském polygonu ukázal, co vše je schopna „vejtřaska“ vyjet, 
projet a sjet. Po tomto neopakovatelném zážitku se všichni vy-
dali přes kopec zpět na Hůrku, kde hasiče čekalo další dřevo. 
Večer se většina vedoucích schovala v podzemí a úkolem dětí 
ve dvojicích bylo ve tmě, pouze za svitu baterky, všechny po-
schovávané vedoucí najít. Vzhledem ke strachu dětí, nebyla 
hra zas tak lehká a jen málo dvojicím se podařilo všechny najít. 
 Na nedělní dopoledne byla nachystaná narozeninová oslava, na 
které nechyběl dort, svíčky, dárky, mnoho jídla i dobrá nálada a zá-
bava. Před obědem se hasiči vrhli na poslední kupu se dřevem. Od-
vážlivci si troufl i na luštění šifer, které při rozšifrování zprávy, slibo-
vali další žetony do víkendové hry. Po obědě se všichni vydali pěšky 
ke klášteru Hedeč, na který jsme celý víkend přes kopec koukali. 
 Po návratu, těsně před odjezdem domů, následoval závěrečný 
nástup, na kterém došlo k vyhlášení celovíkendové hry. Na 3. 
místě skončila Sabča Sýkorová a Bára Števková, Honza Mamiňák 
skončil na druhém a 1. místo vyhrál Kuba Kolovratník. Nakonec 
jsme správci tvrze panu Luďku Vávrovi poděkovali za možnost 
strávení krásného víkendu na Hůrce. 
 V pátek 15. listopadu byla pro mladé hasiče připravena v jídelně 
mateřské školky už III. „výročka“. Vedoucí Jakub Zimmer zhod-
notil celý uplynulý hasičský rok (od 1.9.2012 do 31.8.2013) a zá-
stupce velitele výjezdové jednotky Petr Buchal dětem povyprávěl 
ke každému zásahu, u kterého naši hasiči tento rok zasahovali. 
Vše bylo doplňováno prezentací s fotkami. Poté přišel na řadu 
nejočekávanější program – vyhlášení III. ročníku celoroční hry 

rokytnických mladých hasičů: „Rokytnický Florián“. Hlavní kate-
gorii vyhrál Jan Müller (10 let). V kategorii „Starší“ se na 1. místě 
umístila Danča Doležalová, v kategorii „Dorost“ byl nejlepší Vojta 
Zimmer. 
 Ve zbývajícím podzimním období se mladí hasiči zúčastnili be-
sedy s členy lezeckého družstva naší výjezdové jednotky. Jindy, 
když nám počasí dovolilo, jsme po Rokytnici hledali „kešky“, či 
se podle mapy složené z topografi ckých značek vydali po okolí 
našeho města.          JZ

 „Rokytnického Floriána“ vyhrál Jan Müller (10 let).










